
Vraagnummer Datum Rol Vraagsteller Kruimelpad Titel Vraag Antwoord
1 24-4-2025 Sterk Meppel Martijn Wieringa Jaarstukken 2024 - Beleidsjaar samengevat - Financiën op

hoofdlijnen - Financiën
Ontwikkeling openbare ruimte De gemaakte kosten zijn minder dan 50% van wat was begroot.

Vielen de kosten zo erg mee, of zijn er veel zaken niet uitgevoerd?
Hoe wordt dit grote verschil verklaard?

De tabel waar naar wordt gerefereerd laat het saldo van baten en
lasten zien per programma.
Door extra legesinkomsten is het saldo van programma 8
Ontwikkeling Openbare ruimte lager dan begroot.

Zie ook de financiële toelichting in programma 8.
2 25-4-2025 CDA Egbert Knorren Jaarstukken 2024 - Programma 2: Openbare orde en veiligheid -

Integrale openbare orde en veiligheid,  Brandweerzorg en Diverse
bijzondere wetten - De meldingsbereidheid en informatiepositie
vergroten en versterken. - Wij zorgen voor bewustwording en
zoeken de verbinding met burgers, ondernemers en professionals.

In 2024 zagen we hier meer obstakels in ontstaan Wat wordt hier bedoelt met 'obstakels'? In 2024 zijn er op het gebied van bewustwording bij ondernemers,
inwoners en professionals obstakels ontstaan die de effectiviteit
van beleid en initiatieven hebben beïnvloed. In de huidige
informatiesamenleving lopen we tegen een beperktere
bereidwilligheid en betrokkenheid aan. Dit komt voornamelijk door
een algemene informatie 'moeheid' bij bewustwordingscampagnes
en soms ook door beperkte beschikbare middelen. Daarnaast
hebben we moeten reageren op specifieke casuïstiek, wat prioriteit
heeft gekregen.

 
3 25-4-2025 CDA Egbert Knorren Jaarstukken 2024 - Programma 3: Sociaal domein - Samenkracht

en burgerparticipatie - We willen dat alle inwoners zich betrokken
voelen bij hun wijk of dorp en de verantwoordelijkheid nemen voor
het welzijn ervan. - WDW is bezig met een doorontwikkeling
waarbij we bezig zijn met het opstellen van het programma. Er
wordt aan de details gewerkt. In 2024 moet het programma gaan
lopen.

Conclusie Welke conclusie kan worden getrokken t.a.v. het programma?
Loopt het en loopt het naar wens?

Het programma is een continu proces, waarbij we de opgaven
vooropstellen en gaandeweg bepalen wat nodig is en met wie. Op
dit moment zijn we druk met het opstellen van de gebiedsagenda’s.
Dit vraag wel om aanpassingen die nog geïmplementeerd moeten
worden. We lopen in de pas qua planning.

4 25-4-2025 CDA Egbert Knorren Jaarstukken 2024 - Programma 3: Sociaal domein -
Maatwerkdienstverlening 18- - Een soepele overgang 18 min/18
plus - Tijdige samenwerking

Samenwerking tussen de gemeente en de betreffende externe
partners zal de aankomende jaren nog wel aandacht vragen

Welke impact heeft de constatering dat de samenwerking met
externe partners aandacht blijft vragen op de doelstelling om tijdig
te acteren?

De impact is dat we als gemeente  blijvend investeren in een
nauwe samenwerking met de externe partners om een soepele
overgang te bewerkstelligen. Dit doen we door de externe partners
vroegtijdig te betrekken bij de overgang 18- 18+ .

5 25-4-2025 CDA Egbert Knorren Jaarstukken 2024 - Programma 3: Sociaal domein -
Maatwerkdienstverlening 18- - We willen alle kinderen in onze
gemeente de kans geven zich zo optimaal mogelijk te ontwikkelen.
- De omslag maken

Conclusie uit de toelichting Wat kan er geconcludeerd worden uit de toelichting? Is de omslag
gemaakt en zo niet, wat is daar voor nodig?

De omslag is geen harde omslag die op een bepaald punt ‘klaar’ is,
maar betreft een spectrum waarop we minimaal een bepaald
niveau van voorzieningen in het voorliggend veld/de sociale basis
willen behalen. Hoe meer in het voorliggend veld/de sociale basis
geïnvesteerd wordt, hoe beter (tot een bepaald niveau). Op den
duur levert dit namelijk besparingen op door minder
jeugdhulpgebruik. Waar mogelijk investeren we op dit moment al in
het verstevigen van het voorliggend veld/de sociale basis. Dit
vraagt echter in veel gevallen een voorinvestering, die in deze tijd
van bezuinigingen niet zomaar voor handen is. In het traject
‘Kiezen voor de Toekomst’ is namens het gehele sociaal domein,
waaronder Jeugd, het voorstel neergelegd om te investeren in het
voorliggend veld/de sociale basis om op die manier dichter bij de
omslag te komen. Dit is beschreven in de oplegger vanuit het
Sociaal Domein die uw raad heeft ontvangen in het traject ‘Kiezen
voor de Toekomst’. De wenselijkheid van deze beweging is
namelijk op het hele sociaal domein van toepassing.
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6 25-4-2025 CDA Egbert Knorren Jaarstukken 2024 - Programma 3: Sociaal domein - Geëscaleerde
zorg 18+ - Binnen onze gemeente willen we iedereen de kans
geven de regie over zijn of haar leven te nemen. - Aanpak huiselijk
geweld en kindermishandeling

Veilgheidsketen functioneert niet goed Op welke termijn worden concrete verbeteringen verwacht en
komen de extra kosten voor externe begeleiding ten laste van de
budgetten voor de te verlenen zorg?

We volgen de landelijke ontwikkelingen actief en blijven betrokken
bij de regionale verbanden zoals VTD. We houden de regie voor
onze eigen opgave door de opgave die de komende jaren over de
gemeenten uitgerold via het Toekomstscenario Huiselijk Geweld en
kindermishandeling waarnodig en zinvol nog verder  in te bedden
in ons lokale beleid en in onze lokale uitvoering. Het antwoord op
de vraag qua termijn is daarmee "de komende jaren". De kosten
voor de externe begeleiding zullen vooralsnogde ten laste komen
van de budgetten voor de te leveren zorg.

7 29-4-2025 Sterk Meppel Robbert van Leeuwen Jaarstukken 2024 - Programma 11: Duurzaamheid -
Klimaataanpassing - Een klimaatbestendig stedelijk gebied, waar
hittestress, wateroverlast en droogte zoveel mogelijk wordt
voorkomen. - We geven uitvoering aan de Financiële
Stimuleringsregeling Fluvius

Aantal aanvragen Is het aantal aanvragen in lijn met de verwachting of werd er
verwacht dat er meer aanvragen gedaan werden? Als het aantal
aanvragen lager is dan verwacht hoe kan er voor gezorgd worden
dat er in 2025 meer aanvragen gedaan worden?

Het zijn minder aanvragen dan in 2023 en dus ook minder dan
verwacht. Het budget van de stimuleringsregeling is daardoor ook
niet volledig benut in 2024. In 2025 wordt er meer ingezet op
communicatie en de ondersteuning van inwoners. Zo wordt er dit
jaar twee keer een tegeltaxi ingezet om inwoners te stimuleren hun
tuin te vergroenen en wordt er vaker gecommuniceerd over de
subsidiemogelijkheden.

8 1-5-2025 CDA Egbert Knorren Jaarstukken 2024 - Programma 4: Onderwijs - Onderwijs en
algemeen lokale overheid - Dat er voor iedere jongere een
passend onderwijsaanbod is en dat de jongere de school met een
diploma kan verlaten - Samen met de vier gemeenten in Zuidwest-
Drenthe voorbereiden van het nieuwe regionale programma 2024-
2028.

Status Regionaal Programma 2024-28 In de toelichting staat dat er aan het programma is gewerkt, maar
wat is de status van het programma? Het is inmiddels medio 2025.

Het VSV-programma (Voortijdig Schoolverlaten) periode 2020-
2024 is met een jaar verlengd, omdat de nieuwe wet “Van school
naar duurzaam werk is vertraagd” naar 2026. Het nieuwe
programma zal gelden voor de periode 2026-2029 en wordt in
december 2025 afgerond.

9 1-5-2025 CDA Egbert Knorren Jaarstukken 2024 - Programma 11: Duurzaamheid - Afvalbeheer
en grondstoffeninzameling - We richten ons op maximale
bronscheiding en zo min mogelijk huishoudelijk restafval tegen
maatschappelijk aanvaardbare kosten - Milieustraat

Onderzoek milieustraat Het pnderzoek loopt, maar wanneer wordt de uitkomst verwacht? De uitkomsten worden in 2025 verwacht.

10 3-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 3: Sociaal domein - Samenkracht
en burgerparticipatie - We willen dat alle inwoners zich betrokken
voelen bij hun wijk of dorp en de verantwoordelijkheid nemen voor
het welzijn ervan.

in 2024 of 2025? er staat bij de toelichting dat het WDW in 2024 moet gaan lopen...
Dit is de jaarrekening 2024. ik neem aan dat er dan 2025 bedoeld
wordt?

Ja dat klopt.

11 3-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 3: Sociaal domein - Samenkracht
en burgerparticipatie - We willen de positie van mantelzorgers
verstevigen zodat zij langer thuis kunnen blijven zorgen voor hun
naasten - Aandacht voor mantelzorgers

nadere toelichting Wat betekent dit. Graag wat meer toelichting op 'aandacht voor
mantelzorgers'

Via de lokale werkgroep mantelzorg Meppel (hierin zitten
professionals vanuit welzijn, zorg, OCO maar ook mantelzorgers
via het Contactpunt Mantelzorg) werken we aan het verstevigen
van de positie van de mantelzorger. In 2024 hebben we als
werkgroep een actieplan opgesteld. Dit actieplan wordt de
komende jaren uitgevoerd. Waar we in 2024 extra op ingezet
hebben is om bij de consulenten Wmo bewustwording te vergroten
dat ook mantelzorgers hulpvragen kunnen hebben. Met als doel de
mantelzorger  als zorgvrager te zien en de hulp die zij nodig
hebben als zorgvraag te zien en passende ondersteuning te
organiseren. .

12 3-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 3: Sociaal domein - Samenkracht
en burgerparticipatie - Van oudsher is Meppel een levendige stad
met vitale inwoners die oog hebben voor elkaar. Dit willen we als
gemeente graag behouden en stimuleren. - Vrijwilligers en
preventie

preventie en jongerenwerk in de Jeugdnota 2023-2028 wordt jongerenwerk bij preventie als
logische partner gezien. ook wordt er geconstateerd dat er
onvoldoende capaciteit is en dat dit preventieve taken meer
moeten worden meegenomen bij opdrachten en (daarmee?)
structureel gefinancierd moet worden. Wat is hier concreet in 2024
in gedaan?

In Meppel zijn zorgen over kwetsbare en risicovolle jeugdgroepen.
Daarom is samen met de gemeente, politie en andere
professionals een aanpak jeugdgroepen gemaakt om jongeren te
helpen en te voorkomen dat ze verder afglijden. Preventief
jongerenwerk speelt hierin een belangrijke rol. In 2024 is een
implementatieplan ontwikkeld om jeugdgroepen in kaart te
brengen, talentontwikkeling te stimuleren en negatieve invloeden te
beperken. Ook wordt gewerkt aan een bredere analyse van
jeugdbeleid om te bepalen of huidige ondersteuning effectief is. Dit
sluit aan bij het project ‘Kiezen voor de Toekomst’, dat investeert in
vroegtijdige hulp binnen het sociaal domein.
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13 3-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 3: Sociaal domein -
Maatwerkdienstverlening 18+ - Als het gaat om
schuldhulpverlening richten wij ons op preventie, vroeg signalering
en het voorkomen van terugval. - Monitoren en bijsturen

hoe doen we het dan ten opzichte van landelijk? bij de toelichting staat dit

Het afgelopen jaar zijn er voortgangs- en eindgesprekken gevoerd
met onze samenwerkingspartners. Hierbij is gekeken naar de
cijfers van het afgelopen jaar en naar wat er goed gaat en wat er
beter kan in de samenwerking, en daar waar nodig bijgestuurd.
Daarnaast zijn andere lokale cijfers inzichtelijk gemaakt en geduid
door middel van monitors en dashboards (en vergeleken met
landelijke cijfers indien van toepassing).

Ik heb behoefte aan iets meer duiding en toelichting. hoe doen we
het dan ten opzichte van landelijke cijfers? En wat kan er volgens
de samenwerkingspartners beter in de samenwerking? (of wat gaat
er goed?). geen uitgebreide rapportages maar om een beetje beeld
te krijgen.

Over het geheel genomen is de gemeente Meppel op het gebied
van armoede cijfermatig te vergelijken met het landelijk
gemiddelde.

De samenwerking met de gemeente wordt door de partners over
het algemeen als positief ervaren. Zij geven aan dat de lijnen kort
zijn en er met ze wordt meegedacht als hier behoefte aan is. Als
verbeterpunt is de rol die de gemeente speelt bij de samenwerking
met andere partners benoemd. Voor niet alle partners is altijd even
duidelijk welke organisaties zich precies waar voor inzetten. De
gemeente kan hier meer regie in nemen is meegegeven.

14 3-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 3: Sociaal domein - Geëscaleerde
zorg 18- - Jongeren met opgroeiproblemen kunnen zich
ontwikkelen in een veilige omgeving zodat ze uiteindelijk
volwaardig deelnemen aan onze samenleving. - Aanpak huiselijk
geweld en kindermishandeling

veiligheidsketen werkt niet? in de toelichting staat in de laatste alinea

Tegelijkertijd ervaren we financiële druk en inefficiëntie. Dit vraagt
om een verandering waarbij we inzetten op actieonderzoek en
lerende ketens. Begeleiding door externe deskundigen helpt om
negatieve patronen te doorbreken en samenwerking effectiever
vorm te geven.

Wie is hier 'we' en hoe zorgen we als Meppel dat we regie houden
voor, in ieder geval, onze eigen opgave?

"We" is hier de gemeente Meppel in samenwerking met de andere
Drentse gemeenten en de samenwerkingspartners zoals o.a. Veilig
Thuis Drenthe (VTD), de Gecertificeerde Instellingen de Raad voor
de Kinderbescherming. Voor de gemeente Meppel betekent het dat
we de landelijke ontwikkelingen actief volgen en betrokken blijven
bij de regionale verbanden zoals VTD. We houden de regie voor
onze eigen opgave door de opgave die de komende jaren over de
gemeenten uitgerold via het Toekomstscenario Huiselijk Geweld en
kindermishandeling waarnodig en zinvol nog verder  in te bedden
in ons lokale beleid en in onze lokale uitvoering.

15 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 3: Sociaal domein -
Maatwerkdienstverlening 18+ - Zelfredzaamheid is de norm. -
Voorkomen anti-revalidering

inzet fysio-/ergotherapeut wordt iedere cliënt naar een fysiotherapeut of ergotherapeut
verwezen om te kijken wat diegene nog zelf kan/eigen kan maken?
hoe verhouden de kosten hiervan zich ten opzichte van de winst
(minder/stopzetten huishoudelijke hulp)? En hoe vaak leidt dit
onderzoek tot daadwerkelijk verminderen of beëindigen van
huishoudelijke hulp?

Niet elke nieuwe cliënt wordt doorverwezen naar een fysio-of
ergotherapeut. Door de consulent wordt van tevoren een
inschatting gemaakt of de cliënt hierbij gebaat is. Wij hebben een
registratiesysteem wat dergelijke informatie helaas niet kan
leveren.

16 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 3: Sociaal domein -
Volksgezondheid - Het stimuleren van sport en bewegen helpt bij
onze ambitie om overgewicht bespreekbaar te maken, tegen te
gaan en op te lossen. - Meppel in beweging

JOGG regisseur Waarom is deze pas sinds september weer ingevuld? De vacature voor JOGG-regisseur is sinds september 2024 weer
ingevuld. Vanwege de krapte op de arbeidsmarkt heeft structurele
invulling van de vacature langer geduurd
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17 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 4: Onderwijs - Onderwijs en
algemeen lokale overheid - Dat er voor iedere jongere een
passend onderwijsaanbod is en dat de jongere de school met een
diploma kan verlaten - Preventieve spreekuren op de scholen voor
voortgezet onderwijs houden

voorbereiding door scholen in de toelichting staat dat de scholen hun administratieve
voorbereiding niet goed genoeg gedaan hadden waardoor het
preventieve spreekuur niet zo goed verliep (mijn woorden). wat is
de reden dat ze dit niet goed doen/bijhouden? Zien de scholen zelf
wel het nut van preventieve spreekuren??

De preventieve spreekuren zijn ingesteld in overleg met het
onderwijs. Gezamenlijk zagen en zien we het nut en de noodzaak
van de spreekuren. Om preventieve spreekuren daadwerkelijk te
organiseren, is het noodzakelijk dat scholen meewerken aan het
opstellen van de benodigde dossiers. Dit vereist een extra
inspanning van hun kant.  Door gebrek aan capaciteit werd dit vaak
niet of onvoldoende gedaan. Daardoor kon het nut vervolgens niet
bewezen worden. Daarom is in schooljaar 2024/2025 de afspraak
gemaakt om 1 schooljaar lang alles volgens afspraak te doen,
zodat we aan het einde van het schooljaar daadwerkelijk
cijfermatig kunnen onderbouwen of het wel of niet nut heeft.

18 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 4: Onderwijs - Onderwijs en
algemeen lokale overheid - Dat er voor iedere jongere een
passend onderwijsaanbod is en dat de jongere de school met een
diploma kan verlaten - Uitbreiding formatie leerplicht om de
preventieve inzet (o.a. in het primair onderwijs) voort te kunnen
zetten

uitbreiding formatie irt nut/noodzaak spreekuren bij een ander kopje staat dat de preventieve spreekuren
heroverwogen worden als de scholen zich er onvoldoende op
voorbereiden. dan klinkt het als een optionele dienst. Hoe verhoudt
zich dat tot de uitbreiding van de formatie? gaat die dan weer naar
beneden als de preventieve spreekuren worden
afgeschaald/stopgezet?

In het vorige onderdeel is toegelicht dat niet alle scholen
deelnemen aan deze spreekuren, en wat de oorzaken daarvan zijn.
Onze verwachting is dat het nut van de spreekuren zich aan het
einde van schooljaar 2024/2025 zal hebben bewezen. Mocht dit
niet het geval zijn, dan gaan we allereerst onderzoeken welke
andere preventieve maatregelen wel effectief zijn. Onze werkwijze
rond leerplicht is namelijk gericht op preventie en vroegtijdig
signaleren. Dat is in het belang van het kind en levert daarnaast
werkdrukverlichting op aan de achterkant. Daar komt bij dat
Meppel groeit en daarmee ook het aantal jeugdigen vanaf
2025/2026 gaat toenemen. Daarom zijn wij van mening dat, gelet
op de huidige uitvoering van taken rondom leerplicht,
kwalificatieplicht en de inzet op preventie, de huidige formatie
noodzakelijk blijft.

19 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 4: Onderwijs - Onderwijs en
algemeen lokale overheid - Een kwalitatief goed voorschools
aanbod voor alle kinderen in Meppel. - Doorgaande lijn
vroegschool en monitoring

tussenresultaten 2024 wat zijn de tussenresultaten in 2024? De meting is nog niet geheel zuiver omdat onze JGZ-organisatie
de nieuwe werkwijze moet inslijten, maar we hebben al een globaal
beeld. Ons bereik is in lijn met het landelijk beeld. Dit betekent dat
75-80% van de peuters die een VVE-indicatie krijgen, daar ook
gebruik van maken. We zien dat het overgrote merendeel van de
geindiceerde peuters in de wijk Haveltermade woont. Een deel
woont in Koedijkslanden en een paar in Nijeveen. In de andere
wijken en dorpen krijgen peuters minder vaak een VVE-indicatie.

20 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 4: Onderwijs - Onderwijs en
algemeen lokale overheid - Een passend en samenhangend
aanbod aan onderwijsvoorzieningen en huisvesting. - Start
ontwerpfase nieuwbouw Nieuwveense Landen

realiteitsgehalte planning nieuwbouw hoe reëel is de planning? als de ontwerpfase in Q1 2025 start, is
het dan echt realistisch dat er eind 2027 een nieuwe school
gerealiseerd is? Welke beheersmaatregelen zijn er opgesteld als er
in deze (in mijn ogen) ontzettend ambitieuze planning kinken in de
kabels komen?

Voor de realisatie van het IKC Nieuwveense Landen is een
gedetailleerde planning opgesteld die rekening houdt met alle nog
te doorlopen procedures, aanbestedingen en bezwaartermijnen.
Realisatie van het IKC komt dan uit in november 2027.
Bouwprojectmanager RYSE begeleidt en coördineert de integrale
aansturing van het project. Eventuele onvoorziene
omstandigheden, bijvoorbeeld bezwaarprocedures, zijn niet uit te
sluiten en kunnen effect hebben op de planning. Op dit moment is
daar geen sprake van.

21 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 4: Onderwijs - Onderwijs en
algemeen lokale overheid - Een passend en samenhangend
aanbod aan onderwijsvoorzieningen en huisvesting. - Locatiestudie
en uitwerken plannen voor nieuwbouw Reestoeverschool in
combinatie met Mackayschool en Cosis. Verwachte realisatie:
2027

realisatie 2027? Zie ook de nieuwbouw voor Nieuwveense landen. Is het echt
realistisch om in 2027 nieuwbouw gerealiseerd te krijgen als het
PvE nog opgesteld moet worden? Is hier een nadere
onderbouwing voor?

De planning voor dit project is globaler. In het voortraject heeft het
schoolbestuur een PvE op hoofdlijnen opgesteld dat nader wordt
uitgewerkt. Gezocht wordt naar mogelijkheden om te versnellen.

22 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 6: Kunst en cultuur, recreatie en
toerisme - Erfgoed - We werken voort aan de actiepunten uit
‘Meppeler Erfgoed NU’ en bouwen zo verder aan het ‘Verhaal van
Meppel’. - We houden ons gebouwde en groenblauwe erfgoed
tegen het licht aan de hand van het vastgestelde beleids- en
afwegingskader.

groenblauwe erfgoed Wat valt er te vertellen over het groenblauwe erfgoed? Er wordt in
de toelichting alleen ingegaan op het erfgoedregister en de
erfgoednota

het groenblauwe erfgoed werd geborgd is het omgevingsplan en
wordt nu geborgd in het Omgevingsplan en de 'Verordening fysieke
leefomgeving gemeente Meppel'. Een notitie over criteria en
borging van groenblauw erfgoed staat op de LTA en wordt
binnenkort voorgelegd.

23 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 6: Kunst en cultuur, recreatie en
toerisme - Recreatie en toerisme - Meer (recreatief) bezoek en
(meerdaags) verblijf in Meppel en meer kwaliteit van toeristische
voorzieningen. Meer verbinding tussen stad en omgeving. Het
stimuleren van doorontwikkeling van de sector Toerisme en
Recreatie. - We zoeken nieuwe samenwerking met Marketing
Oost.

resultaten Wat zijn de resultaten van die gesprekken en wat is het vervolg?? Er is gesproken met Marketing Oost en dan vooral over
samenwerking met de gebiedspromotie van Weerribben - Wieden,
bijvoorbeeld door over en weer naar elkaar te verwijzen of samen
routes te ontwikkelen. Daaruit bleek dat hun financiering puur op
de promotie van activiteiten in Steenwijkerland is gebaseerd. Zij
houden intensieve samenwerking daarom af.

24 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 7: Sport en bewegen - Sport- en
speldeelname - Het gebruik van sport- en beweegvoorzieningen
moet zo laagdrempelig mogelijk zijn. Dit helpt ons onze doelen op
gebied van gezondheid, leefbaarheid, participatie en sociale
samenhang te behalen.

resultaten van de inzet Er is meer ingezet op de thema's vanuit de bestaande middelen
staat in de toelichting. wat is het resultaat van deze 'meer inzet'?

Naast de reeds gestarte activiteiten vanuit het uitvoeringsplan in
2023 is er in 2024 meer vraag gestuurde ondersteuning geboden
aan verenigingen door de clubkadercoach. Zijn meer verenigingen
aan de slag gegaan met het thema veilige kleedkamer. En is er
extra aandacht besteed aan de verbinding tussen gezondheid en
bewegen. Als resultaat hiervan is er in samenwerking met de
buurtsportcoaches en het zorgdomein een vitaliteitsmarkt
georganiseerd.

25 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 8: Ontwikkeling openbare ruimte -
Ontwikkeling van de openbare ruimte - Duurzaam woningaanbod -
Woonopgave sociale woningbouw

opgave sociale woningbouw Er is een kwartaaloverleg met de corporaties om de kansen voor
sociale woningbouw te benutten. tegelijkertijd is er in de realisatie
minder dan de 30% gerealiseerd in 2024. Als we dan met
Noordpoort straks ook minder dan 30% sociale woningbouw
realiseren zakken we mogelijk onder die 30% van de totale
woningvoorraad. Welke concrete beheersmaatregelen worden er
genomen om te zorgen dat dit niet gebeurt?

Met het voltooiien van Noordpoort is de kans groot dat het aandeel
sociale huur onder de 30% komt. Het locatie-atlasoverleg met de
corporaties wordt gebruikt om kansen te benutten om (via
inbreiding) het aandeel sociale huur te verhogen en zorg te dragen
dat het percentage 30% niet onder de 30 komt.
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26 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 8: Ontwikkeling openbare ruimte -
Ontwikkeling van de openbare ruimte - Solide invoering
Omgevingswet - Invoering Wet Kwaliteitsborging bouw (Wkb)

formatie Hebben we wel onze formatie op orde die nodig is voor de
komende nieuwbouwprojecten die onder de nieuwe wet vergund
zijn?

In onze Uitvoerings- en Handhavingsstrategie geven we aan dat
ook 2025 een overgangsjaar is, waarin we ervaring opdoen met
nieuwe werkprocessen in het kader van nieuwe wetgeving, onder
ander de Wkb.

Voor 2025 lijkt de formatie voldoende. Net zoals in 2024, wordt in
2025 eerst nog steekproefsgewijs toezicht gehouden op de
(nieuw)bouwwerken in gevolgklasse 1 (waarvoor nu de Wkb geldt).
Gedurende deze overgangsperiode moet duidelijk worden of de
toezichtrol in de toekomst anders ingevuld moet gaan worden en/of
de formatie voldoende is.

27 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 9: Beheer bestaande openbare
ruimte - Water - Met (het beheer van) de openbare ruimte een
bijdrage leveren aan duurzame, sociale en fysieke opgaven. -
Inventarisatie urgentie

wat is aanzienlijk? er staat bij de toelichting dat de opgave aanzienlijk is maar dat er
nog geen plan en begroting kunnen worden opgesteld. wat kan er
worden toegelicht op het 'aanzienlijk' zijn van de opgave naar
aanleiding van de inventarisatie om toch een globaal beeld te
kunnen vormen?

Er is in de afgelopen jaren niet structureel gebaggerd, waardoor de
meeste wateren en waterbodems er niet optimaal bij liggen,
hierover komen ook klachten binnen. Uit eerste berekeningen
ontstaat het beeld dat er bovengemiddeld veel bagger ligt. Dit sluit
ook aan bij praktijk voorbeelden zoals het dichtslibben van de
wachthaven waardoor er met spoed gebaggerd moest worden eind
2024. Het bijwerken van achterstallig onderhoud zal meer vragen
dan gemiddeld baggerwerk.

28 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 10: Economische zaken en
grondzaken - Economische zaken en grondzaken - Ruimte bieden
om te werken - Beter benutten van bestaande bedrijventerreinen

subsidie afgewezen Waarom is de subsidieaanvraag van PoZ afgewezen? De desbetreffende "CEF"- subsidie bleek zwaar overtekend.
Inhoudelijk werd de aanvraag als goed beoordeeld maar het geld is
vooral naar veel grotere projecten in andere landen gegaan.

29 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 11: Duurzaamheid - Afvalbeheer
en grondstoffeninzameling - We richten ons op maximale
bronscheiding en zo min mogelijk huishoudelijk restafval tegen
maatschappelijk aanvaardbare kosten - Inzet op kwaliteit van de
gescheiden stromen

vervolgaanpak gescheiden luierinzameling Gaat deze in 2025 dan wel plaatsvinden? of komt van uitstel
afstel?

Het heeft geen prioriteit om de inzameling uit te breiden, omdat er
op dit moment nog geen verwerkingscapaciteit is voor
luierrecycling.

30 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 11: Duurzaamheid -
Energietransitie - In 2040 zijn we een CO2-neutrale gemeente.
Daarbij streven we naar 100% lokaal coöperatief eigendom ten
aanzien van duurzame energie opwek in 2030. - We gaan invulling
geven aan een gezamenlijke aanpak verduurzaming
bedrijventerreinen.

faciliterend opstellen irt 2040 ambitie Hoe verhoudt 'faciliterend opstellen' vanuit de gemeente zich tot
onze ambitie om in 2040 co2 neutraal te zijn? Hebben de bedrijven
deze ambitie dan zelf omarmd?

De invloed van de gemeente op wat bedrijven op hun
bedrijventerreinen en in hun bedrijfsprocessen doen, is beperkt.
Wat we wel kunnen is de samenwerking opzoeken met ons
georganiseerd bedrijfsleven. Wij hebben hun steun hard nodig om
onze doelen te behalen. Samen met partners zoals ICC-PMM,
maar ook de provincie, IBDO en door gesprekken met de
ondernemers werken we stap voor stap aan verduurzaming. Met
het bedrijfsleven stellen we per bedrijventerrein een warmteplan
op, waarin we gezamenlijk kansen en stappen richting
verduurzaming in beeld brengen. Blankenstein is hierbij het eerste
terrein waarvan het warmteplan nu bijna is afgerond.

31 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 11: Duurzaamheid -
Energietransitie - In 2040 zijn we een CO2-neutrale gemeente.
Daarbij streven we naar 100% lokaal coöperatief eigendom ten
aanzien van duurzame energie opwek in 2030. - Door heel Drenthe
voeren we toezichts- en handhavingsaanpak voor de energielabel
C verplichting waardoor we nog meer energie besparen

richting 2040 We doen mee aan het traject voor de label C verplichting. Wat
gaan wij als Meppel extra doen richting 2040 als we dan co2
neutraal willen zijn?

We houden ons aan landelijk beleid. Er is geen provinciaal of eigen
gemeentelijk beleid om hierop extra stappen te zetten. Wel werken
we met ICC-PMM samen aan een uitvoeringsagenda om bedrijven
te stimuleren om te verduurzamen.

32 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 11: Duurzaamheid -
Energietransitie - In 2040 zijn we een CO2-neutrale gemeente.
Daarbij streven we naar 100% lokaal coöperatief eigendom ten
aanzien van duurzame energie opwek in 2030. - Stimuleren van
‘geen spijtmaatregelen’

duurzaamheidsleningen Er zijn 14 duurzaamheidsleningen afgegeven. is dat meer of
minder dan we verwachtten?

Dat is minder dan verwacht.  Dat heeft er mee te maken gehad dat
aanvragen voor een duurzaamheidslening afgewezen werden,
omdat er onvoldoende budget was.

33 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 11: Duurzaamheid - Circulaire
Economie - Bewustwording en ontwikkeling van sociaal en
economisch duurzame consumptie en productieprocessen. - We
stimuleren en faciliteren Meppeler maatschappelijke organisaties
op het gebied van natuur en milieu bij initiatieven die bijdragen aan
een meer duurzame samenleving.

voorbeelden van succesvolle activiteiten Zijn er aansprekende voorbeelden te geven van succesvolle
activiteiten?

Voorbeelden zijn het uitdelen van fairtrade bananen via de
voedselbank door de werkgroep Fairtrade. Bij CSG Dingstede werd
een project over fairtrade en textiel uitgevoerd en hier was ook een
voorstelling van De poppenspeler van Warschau, een voorstelling
over heldenmoed en verschrikkingen van de oorlog. Er hebben 103
kinderen meegedaan aan de junior energiecoaches en ieder kind
heeft gemiddeld meer dan 10 energiebesparende acties uitgevoerd
zoals onzuinige lampen vervangen, de verwarming lager zetten,
minder gamen en korter douchen. Meppel in 1 dag schoon had
meer dan 1000 deelnemers waarmee onze buurten weer afvalvrij
waren en met de Natuurwerkdag is het Ringpark gesnoeid en zijn
wilgen geknot. Met de Nacht van de Nacht zijn ruim 100
deelnemers op excursie geweest in het Noorderpark
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34 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 11: Duurzaamheid - Circulaire
Economie - Het goed vervullen van de voorbeeldfunctie die de
gemeente heeft op het gebied van duurzaamheid in zijn volle
breedte.

wat is er in 2024 gedaan? Er wordt bij de toelichting vooral ingegaan op wat we gaan/blijven
doen maar ik zoek naar resultaten van het jaar 2024. Wat is er
afgelopen jaar concreet gedaan? Wat is er gedaan/bereikt met het
project duurzaam inkopen? Wat is er in 2024 gedaan/bereikt mbt
het verduurzamen van maatschappelijk vastgoed?

Al een aantal jaren wordt bij elke aanbesteding afgewogen hoe en
op welke wijze circulariteit en duurzaamheid kan worden
toegepast. Afgelopen jaar is een themasessie met het college
gehouden wat een duurzaam en circulair inkoop- en
aanbestedingsbeleid inhoudt en hoe dit verwerkt kan worden in het
beleid, nu wordt gewerkt aan voorbereiding van een ronde met de
raad over duurzaam inkopen.
Wat betreft het verduurzamen van het maatschappelijk vastgoed,
dit wordt nader toegelicht in de paragraaf onderhoud
kapitaalgoederen van de jaarstukken 2024. Onder andere Sporthal
de Eendracht in Nijeveen is voorzien van vloerverwarming,
conventionele verlichting is vervangen voor LED verlichting en de
klimaatinstallatie is vervangen door warmtepompen en daarmee
volledig gasloos. In gymzaal Oosterboer is de klimaatinstallatie
vervangen door warmtepompen en heeft het dus ook geen
gasaansluiting meer.
Per 1 januari 2024 is er een nieuwe energieleverancier. De
gemeentelijke gebouwen krijgen blijvend 100% groene stroom
geleverd afkomstig van wind en zon.

35 5-5-2025 PvdA Jasper Prick Jaarstukken 2024 - Programma 11: Duurzaamheid - Circulaire
Economie - Meppel sluit aan bij de landelijke doelstelling om in
2050 over een circulaire economie te beschikken. Een economie
zonder afval, waarbij alles draait op herbruikbare grondstoffen.

2050 circulaire economie Hoe verhoudt een circulaire economie in 2050 zich tot co2 neutraal
in 2040? m.a.w. (hoe) kunnen we in 2040 co2 neutraal zijn als we
dan nog niet (volledig) circulair zijn?

CO2-neutraliteit en circulariteit zijn twee samenhangende, maar
verschillende begrippen. CO2-neutraliteit betekent dat er netto
geen uitstoot van koolstofdioxide (CO2) is. Belangrijk hierbij is dat
we afstappen van onze fossiele energie en gebruikmaken van
duurzame hernieuwbare energie zoals wind en zon. Circulariteit
gaat verder dan dat,  we gebruiken zoveel mogelijk duurzame
hernieuwbare grondstoffen, daarnaast worden producten en
grondstoffen hergebruikt en afval bestaat nauwelijks meer. CO2-
neutraliteit is dus een belangrijk onderdeel van circulariteit.

36 6-5-2025 CDA Colinde Heijink Jaarstukken 2024 - Programma 1: Bestuur - Klachten 2024 Baliecontacten Over de baliecontacten en alle andere persoonlijke contacten
(rechtstreeks, via telefoon en e-mail) zijn geen gegevens bekend.

Vraag: waarom zijn hierover geen gegevens bekend?

Hierover worden geen geaggregeerde gegevens verzameld. In
persoonsdossiers worden wel individuele contactregistraties
bijgehouden.

37 6-5-2025 CDA Colinde Heijink Jaarstukken 2024 - Programma 1: Bestuur - Toelichting Contributie VNG De  uitbetaalde contributie voor de VNG is hoger dan geraamd.

Wat is de reden van de hogere contributie?

De contributie is de laatste jaren omhoog gegaan via de algemene
ledenvergadering van de VNG. Bij de begroting is de raming
hiervoor niet aangepast.

38 6-5-2025 CDA Colinde Heijink Jaarstukken 2024 - Programma 7: Sport en bewegen - Wat valt
onder dit programma?

Nationaal Preventieakkoord Waarom hoort het Nationaal Preventieakkoord niet bij dit
beleidskader?
 

Het Nationaal preventieakkoord is door de landelijke overheid
ondergebracht bij het Gezond en Actief Leven Akkoord. Het heeft
hierdoor een breed karakter met een sterke link naar het thema
gezondheid. Vanuit het GALA wordt er samen gewerkt met o.a. de
buurtsportcoaches

39 6-5-2025 SP Xander Topma Jaarstukken 2024 - Beleidsjaar samengevat - Financiën op
hoofdlijnen - Financiën

Voordelig resultaat laatste periode 2024 De programmabegroting 2024 is opgesteld met een positief
resultaat van €. 165.000. Op 20  juni 2024 is in de
bestuursrapportage , situatie per 1-4-2024, een voordelig resultaat
van €. 2,0 mln gepresenteerd. Per 1 september  is een nieuwe
financiële rapportage opgesteld en vastgesteld per 7-11-2024 met
een voordelig resultaat van €.  5,2 mln.

Nu de jaarrekening over 2024 is opgesteld is het resultaat €. 13,9
mln. Dit zijn nogal grote verschillen, in de laatste periode naar het
eind van het jaar is dit  € 8,7 mln.

Hoe is dit laatste grote verschil te verklaren?

Hiervoor verwijzen wij naar het onderdeel  "Toelichting financiële
afwijkingen " bij het onderdeel Financiën op hoofdlijnen. Daar is
een vergelijk opgenomen tussen de cijfers van de laatst
vastgestelde begroting en de daadwerkelijke realisatie. Het gros
van de voordelen in de laatste periode zijn ontstaan en bekend
geworden na het opstellen van de financiële tussenrapportage.
Denk hierbij aan de eindafrekening BUIG, september en
decembercirculaire Gemeentefonds, afrekening Beschermd
Wonen.

40 6-5-2025 SP Xander Topma Jaarstukken 2024 - Financiële jaarrekening 2024 - Toelichting op
de balans - Vlottende activa

Verschil totaal gereed product/handelsgoederen Bladzijde 258 geeft aan 247 bij totaal gereed
product/handelsgoederen i.p.v. 209. Hoe is dit verschil te
verklaren?

Dit betreft een overboeking van de post zandwinning van 37.847
naar de grondexploitaties. De specificatie wijkt op dit onderdeel af.

41 6-5-2025 SP Xander Topma Jaarstukken 2024 - Financiële jaarrekening 2024 - Toelichting op
de balans - Banksaldi

Verschil overige schulden Overige schulden op pagina 244 is 5940, dat is een verschil met
het totaal aan overige schulden zoals het hier staat (5556). Hoe is
dat te verklaren?

Dit is een post van € 384.000 omzetbelasting die nog verschuldigd
is aan de Belastingdienst, de aangifte van het 4e kwartaal 2024.
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